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Megérkezett Moszkvába 
a magyar békeküldöttség 
Kállai Gyula, az MSZMP Politikai Bi-

zottságának tagja, a Hazafias Népfront 
Országos Tanácsának elnöke vezetésével 
kedden elutazott Moszkvába az a népes ma-
gyar küldöttség, amely részt vesz a béke-
erők csütörtökön kezdődő világkongresz-
szusán. A delegáció búcsúztatására a Fe-
rihegyi repülőtéren megjelent: Apró An-
tal, az MSZMP Politikai Bizottságának 
tagja, az országgyűlés elnöke is. Ott volt 

V. J. Pavlov, a Szovjetunió magyarországi 
nagykövete. 

Kedden Moszkvába érkezett a békeerők 
világkongresszusán- részt vevő magyar kül-
döttség. Fogadására a repülőtéren meg-
jelent Vaszilij Sztriganov, az OSZSZSZK 
művelődésügyi miniszterhelyettese, a 
Szovjet—Magyar Baráti Társaság alelnö-
ke. Többek között ott volt a fogadtatás-
nál Rapai Gyula, hazánk moszkvai nagy-
követe is. 

I z r a e l megszegte 
a tűzszlinetet 

Ismét összeült a Biztonsági Tanács 
kormánynyilatkozat 

Az egyiptomi katonai pa-
rancsnokság kedden délben, 
az előző nap életbe lépett 
tűzszünet óta első ízben, is-
mét katonai közleményt 
adott ki, s ebben közölte: 
Izrael a tűzszünetet követő 

első éjszakát csapatainak át-
csoportosítására használta ki, 
és egyes egységeit a Szuezi-
csatorna nyugati partján 
újabb állásokba tolta előre. 

Egyiptom kedden kérte 
a Biztonsági Tanács rendkí-

Munkában a kotróhajó 

ffiffi-Ay. i. .'....fi J 

Amint már hírt adtunk róla, a legkorszerűbb típu-
sú. úgynevezett szívó-nyomó kotróhajó dolgozik a szeged-
tápéi téli kikötőben. A hajó forgótárcsás vágófeje összé-
morzsolja a meder agyagos iszapját, amelyet négyszáz mé-
ter hosszúságú vastag csőrendszeren keresztül nyom ki a 
partra. A fenti képen a kotróhajó látható, amint szállás-
helyet készít a bevonulásra váró tiszai járműveknek, az 
úszó- és csónakházaknak, a másik felvétel a hatalmas 
iszapzúzó és egyben szívófejet mutatja he 

vfili összehívását a tűzszfi-
netnek Izrael által történt 
megsértése ügyében. Közép-
európai idő szerint 21 óra 
35 perckor megkezdődött a 
Biztonsági Tanács ülése, 
hogy Egyiptom kérésére 
megvizsgálja a hétfőn meg-
hirdetett tűzszünet nyomán 
előállt közel-keleti helyze-
tet. 

A Szovjetunió és az Egye-
sült Államok kedd este kö-
zös határozattervezetet ter-
jesztett a Biztonsági Tanács 
rendkívüli ülése elé a közel-
keleti válsággal kapcsolat-
ban. Ebben javasolják, hogy 

,az összes csapatok térjenek 
vissza azokra a vonalakra, 
amelyeket hétfőn a tűzszü-
neti határozat életbe lépése-
kor tartottak megszállva. 

A közös határozattervezet 
indítványozza, hogy Kurt 
Waldheim ENSZ-főtitkár 
küldjön azonnal ENSZ-meg-
figyelőket a helyszínre, a 
tűzszünet ellenőrzésére. 

A tervezetet John Scali 
amerikai fődelegátus olvasta 
fel. Az utána felszólaló Ja-

I, kov Malik szovjet fődelegá-
tus támogatásáról biztosítot-
ta a javaslatot, és azonnali 
szavazásra szólította fel a 
BT-tagjait. 

A közös szovjet—amerikai 
határozattervezet beterjesz-
tése után, amely tulajdon-
képpen megerősíti a BT 
hétfői tűzszüneti határoza-
tát Csiao Kuan-hua kínai 
delegátus elsőnek kért szót 
a vitában. Malik szovjet de-
legátus ekkor napirenden 
kívül felszólalt, és leszögez-
te: elsőbbsége van annak a 
szovjet javaslatnak, hogy 
azonnal szavazzanak. 

Amikor a kínai küldött 
szovjetellenes rágalmakat 
hangoztatva megpróbálta 
félbeszakítani Malikot álta-
lános zűrzavar keletkezett, 
és az ausztrál elnök felfüg-
gesztette az ülést. 

^ 
A szovjet kormány figyel-

meztette az izraeli kormányt 
arra. hogy a legsúlyosabb 
következményeket vonja ma-
ga után az agresszív cse 

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Odesszai pártkiildöttség 
Szegeden 

Fogadás a városi pártbizottságon 
Látogatás a ruhagyárban 

S o m o g y i K á r o l y n é f e lvé t e l e 

A városi pártbizottság székházában Sipos Géza köszönti az odesszai pártdelegációt 
vics Szolodun a pórtélet kér-
déseiről is beszélt a szívélyes 
hangulatú eszmecserén. 

Az odesszai delegáció dél-
után Sipos Géza és dr. Varga 
Dezső társaságában a Szege-
di Ruhagyárba látogatott, el-
kísérte őket Berta István is, 
a városi pártbizottság osz-
tályvezetője. A ruhagyárban 
Szabó Sándor igazgató, Bc-
reng József, a vállalati pár t -
bizottság titkára, Mári Sán-
dorné, a szakszervezeti ta-
nács ti tkára és Simon Valé-
ria, a KISZ-bizottság t i tkára 
fogadta a vendégeket Az 
igazgató beszámolt a gyár 
munkájáról, a vállalati ter-
vekről és azok teljesítéséről. 
A pártszervezetekről és az 
üzemi pártmunkáról Bereng 
József tájékoztatta a delegá-
ció tagjait. Mári Sándorné a 
ruhagyári dolgozók szociális 
helyzetét vázolta, elmondta 
többek között, hogy nagy 
gondot fordítanak a dolgozó 
nők munka- és életkörülmé-
nyeinek további javítására 
A vendégek ezután megte-
kintették a szabászatot, a 
varrodát, és elismerően nyi-
latkoztak arról a kollekció-
ról, amelyet szovjet megren-
delésre készítenek a szegedi 
üzemben. 

Hétfőn a késő éjszakai 
órákban Szegedre érkezett 
Odessza város pártküldöttsé-
ge. Vezetője: Borisz Fjodoro-
vics Szolodun, az UKP 
Odessza városi bizottságának 
ti tkára: tagjai: Ruszlán 
Alekszandrovics Bakalo, 
Odessza Október kerülete 
pártbizottságának titkára, Zi-
naida Alekszandrovna Ger-
mán, az odesszai jutaárugyár 
pórtbizottságának titkára, 
Pjotr Pimenovics Sztolpirev 
Érdemes Építő címmel ki-
tüntetett építőipari szocialis-
ta brigádvezető. 

A Szeged szovjet testvér-
városából baráti látogatásra 
érkezett és több napig itt 
tartózkodó delegációt tegnap, 
kedden délelőtt a városi 
pártbizottság székházában 
köszöntötték. Sipos Géza, a 
Szeged városi pártbizottság 
első titkára, dr. Biczó 
György, a városi tanács el-
nöke, dr. Ozvald Imre és dr. 
Varga Dezső, a városi pár t-
bizottság titkárai, párt-vég-
rehajtóbizottsági tagok, a vá-
rosi pártbizottság osztályve-
zetői fogadták a kedves ven-
dégeket. Sipos Géza a városi 
pártbizottság nevében szere-
tettel üdvözölte a delegációt, 
majd tájékoztatott Szeged 
múltjáról, a felszabadulás 

utáni életéről, a szocialista 
építőmunka eredményeiről, a 
tervekről. Vázolta a párt-
munka néhány kérdését is. 

Borisz Fjodorovics Szolo-
dun átadta az Odessza váro-
si pártbizottság, valamint 
Odessza lakói testvéri üdvöz-
letét, jókívánságait. Ezután 
Odesszáról, a közel 1 millió 
lakosú városról adott érde-
kes képet. A többi között el-
mondta, hogy az ötszintes 
lakóházak helyett most 9 
szintes, a következő évek-
ben pedig 9—16 szintes csa-
ládi otthonokat emelnek. Na-
pirenden a városközpont re-
konstrukciója. Szólt arról, 
hogy Odessza üzemei, válla-
latai rubelek tízmillióival 
teljesítik túl tervüket; kor-
szerűsödik a nemzetközi ki-
kötő, ú jabb úszó halgyárak 
já r ják a tengert; teljesen 
villamosították az Odessza— 
Kijev vasútvonalat. Odesszá-
ban rekord mennyiségű ga-
bonát takarítanak be, s ezért 
Leonyid Brezsnyev, az SZKP 
főtitkára táviratban gratu-
lált, mondott köszönetet a 
mezőgazdaság dolgozóinak. 
Közölte, hogy a 14 felsőokta-
tási intézményt követte a ti-
zenötödik: a Központi Bi-
zottság által életrehívott 
pártfőiskola. Borisz Fjodoro-

NDK—NSZK állandó képviselet 
Bahr és Kohl újabb eszmecseréje 

Ujabb megbeszélést tartott 
kedden a nyugatnémet fővá-
rosban dr. Michael Kohl. az 
NDK minisztertanácsi hiva-
talának államtitkára és Egon 
Bahr szövetségi miniszter. 

Álumíniumüzem 
Befejeződött 

umáru Gyár 
telepített üzemének a 
szerelése. Ezzel Szolnok me-

az Alummi- központja. Az üzem az év 
Tiszafüredre első kilenc hónapjában ke-

fei- reken negyvenmillió forint 
értékben állított elő ilyen 

gyébe tevődött át a hazai cikkeket, s ennek 80 száza-
alumíniumedény-gyártás lékát exportálta. 

Megbeszélésük témája ismét 
a két német állam alapszer-
ződéséből adódó gyakorlati 
feladatok megvalósítása, töb-
bek között a berlini és bonni 
állandó képviseletek megnyi-
tása. 

Megérkezésekor Kohl ál-
lamtitkár megállapította, 
hogy számos kérdés vár még 
tisztázásra. 

Az eszmecsere után Micha-
el Kohl közölte az újság-
írókkal: a két fél megálla-
podott abban, ho- / novem-
ber második felében tárgya-
lásokat kezdenek a kulturá-
lis kapcsolatokra, tudomá-

nyos-műszaki együttműkö-
désre és környezetvédelemre 
vonatkozó három kiegészítő 

•vezménv megkötéséről. 
Mint mondotta: sikerült va-
lamelyest előrehaladni az 
állandó képviseletek létesíté-
sének kérdésében is. 

Egon Bahr lehetségesnek 
mondotta, hogy még az idén 
meglesz a megállapodás az 
állandó képviseletek cseréjé-
ben. A megbeszélések végén 
kiadott közös közlemény 
szerint Bahr és Kohl legkö-
zelebb november 8-án talál-
kozik Berlinben, az NDH 
fővárosában. 


